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Bilag 2: Resumé af indkomne høringssvar med forvaltningens 
kommentarer

Ved tidsfristens udløb er der indgået høringssvar fra:
- Ældrerådet – Ydre Østerbro v. Steen R. Jepsson
- Bispebjerg Ældreråd v. Lis Bauer
- Ældre Sagen København v. Mogens Taarup
- Hovedsamarbejdsudvalget (HSU) v. Jesper Fisker og Vibeke 

Jensen
- Akademikernes Centralorganisation (AC) v. Svend Bayer og 

Kristina Søborg Hansen
- Afdelingssamarbejdsudvalget (ASU) og 

Afdelingsarbejdsmiljøudvalget (AAU P/O Bispebjerg og Nørrebro 
v. Else Larsen

- Afdelingssamarbejdsudvalget (ASU) og 
Afdelingsarbejdsmiljøudvalget (AAU) Ældreområdet Bispebjerg
v. Ulrikka Hald Vedsmand

- Københavns og Frederiksbergs Fællerepræsentation (KFF) v. 
Henning Bickham

Ældrerådet – Ydre Østerbro 
Høringssvaret fra Ældrerådet Ydre Østerbro omhandler primært 
Borgerrepræsentationens beslutning om ny bydelsinddeling, der 
indebærer, at Emdrup Øst skal overflyttes fra Østerbro til Bispebjerg –
og dermed Bispebjerg/Nørrebro. Ældrerådet Ydre Østerbro finder ikke 
transportmulighederne tilfredsstillende fra Emdrup Øst til Lygten. 

Forvaltningens kommentar:

Forvaltningen noterer sig Ældrerådet Ydre Østerbros betænkeligheder 
om de trafikale forhold ved at Emdrup Øst overflyttes til Bispebjerg. 
En Sammenlægning af Bispebjerg og Nørrebro lokalområder skønnes 
ikke at forringe transportmulighederne – om end der bør sikres gode 
adgangsforhold for gangbesværede til Ryparken Station. 

Høringssvarets anmodning om, at Emdrup Øst ikke overføres til 
Bispebjerg strider mod BR beslutningen om ny bydelsinddeling
(BR332/2006). 

Bispebjerg Ældreråd
I høringssvaret finder Bispebjerg Ældreråd, at sammenlægningen er 
en forståelig disposition – blandt andet på baggrund af 
befolkningstallene og i lyset af den geografiske lokalisering.
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Bispebjerg Ældreråd foreslår imidlertid, at brugere i det område af 
Ydre Østerbro, som ifølge den vedtagne bydelsinddeling vi blive lagt 
under Bispebjerg fortsat kan tilhøre Østerbroområdet.

Endelig udtrykker Bispebjerg Ældreråd stor forståelse for 
sammenlægningen og ønsker, at dette bliver til glæde for alle.

Forvaltningens kommentar:

Høringssvarets forslag om, ikke at overføre beboere fra dele af 
Østerbro (Emdrup Øst) til Bispebjerg strider mod BR beslutningen om 
ny bydelsinddeling (BR332/2006). 

Ældre Sagen København
Ældre Sagen København angiver i deres høringssvar, at de ikke har 
nogen bemærkninger.

Hovedsamarbejdsudvalget (HSU)
Høringssvaret fra HSU betoner, at processen ser fornuftig ud, hvis 
præmisserne i høringsgrundlaget holder. Den fysiske placering af P/O-
kontorerne bliver vanskelig ved sammenlægning – og det er vigtigt at 
personalet får tilfredsstillende lokale- og pladsforhold.
For at sikre en vellykket organisationsændring er det vigtigt, at der 
afsættes tilstrækkelige økonomiske midler.

Forvaltningens kommentar:

Forvaltningen er opmærksom på de vanskelige lokale- og 
pladsforhold, som særligt P/O-kontorerne har været underlagt. En 
sammenlægning af Bispebjerg og Nørrebro lokalområder vil ikke i sig 
selv løse udfordringen, men kan bidrage til, at der skabes langsigtede 
løsninger.

Akademikernes Centralorganisation (AC)
AC er som udgangspunkt positivt stemt over for behovet for at se på 
administrative udgifter, i en situation med faldende demografi samt 
fokus på faglig sparring og bæredygtighed.

Endvidere er AC opmærksomme på medarbejdernes usikre situation –
i lyset af sammenlægningens besparelsesperspektiv. AC er især 
bekymret for, at personalenormeringen på det nye Ældrekontor er 
højere end på de andre Ældrekontorer. 

AC vil støtte processen med at hjælpe medarbejdere til andre stillinger 
i forvaltningen eller i kommunen. Generelt set stiller AC sig positive 
over for princippet om at afsætte ressourcer

Forvaltningens kommentar:

Forvaltningen har ingen kommentarer til høringssvaret.
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Afdelingssamarbejdsudvalget (ASU) og 
Afdelingsarbejdsmiljøudvalget (AAU) P/O Bispebjerg og 
Nørrebro 
ASU og AAU P/O Bispebjerg og Nørrebro har afgivet et fælles 
høringssvar, hvor de fremhæver, at høringsmaterialet virker 
håndterbart og peger på nogle gode ting i forhold til procesplan og 
økonomi. Endvidere finder ASU og AAU P/O Bispebjerg og 
Nørrebro, at det er positivt, at der følger økonomi med til processen, 
og at den udmeldte besparelse først effektueres i 2008.

Forvaltningens kommentar:

Forvaltningen har ingen kommentarer til høringssvaret.

Afdelingssamarbejdsudvalget (ASU) og 
Afdelingsarbejdsmiljøudvalget (AAU) Ældreområdet Bispebjerg 
ASU og AAU Bispebjerg efterspørger visionen for sammenlægning af 
de to lokalområder. ASU og AAU finder at sammenlægningen har en 
række fordele – øget organisatorisk udviklingskraft og mulighed for 
udførerenhederne til at videndele og indgå i faglig sparring med flere 
organisationer. Hertil kommer, at et samlet Bispebjerg/Nørrebro 
Ældrekontor er mindre sårbart, og de faglige kompetencer øges. 

Udvalgene anbefaler en sammenlægning af de 2 lokalområder.

Forvaltningens kommentar:

Forvaltningen finder, at formuleringen af visionen for 
sammenlægningen bør forankres hos de involverede parter på 
Bispebjerg og Nørrebro. 

Københavns og Frederiksbergs Fællerepræsentation (KFF)
I høringssvaret angiver KFF, at de som udgangspunkt ikke har 
indvendinger imod, at man ønsker større og mere faglig 
bæredygtighed, og en mere effektiv administration. KFF er dog ikke 
overbeviste om man opnår dette en sammenlægning – og finder, at det 
havde været hensigtsmæssigt med en beskrivelse af de fordele man 
har opnået ved tidligere sammenlægninger.

KFF finder det ikke realistisk at besparelserne allerede kan realiseres i 
2008, da området bliver meget stort, flere kulturer skal til at arbejde 
sammen og det koster penge at sammenlægge og få alle 
medarbejderne kompetenceudviklet til at arbejde i fælles retning. 

KFF mener ikke det er hensigtsmæssigt at sammenlægge 
chefniveauerne (P/O og Ældrechef) i så stort et område – og slet ikke 
før end erfaringer fra andre steder i byen er evalueret.

Endelig bemærker KFF, at en sammenlægning af Bispebjerg og 
Nørrebro vil efterlade Valby med et meget lille borgerantal i forhold 
til resten af lokalområderne.
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Forvaltningens kommentar:

Forvaltningen henviser til, at de nærmere forhold om større faglig 
bæredygtighed og mere effektiv administration vil blive udviklet i 
samarbejde med de berørte medarbejdere og ledere og med 
konsulentbistand.

Med hensyn til KFFs bemærkning om borgerantallet i Lokalområde 
Valby kan det oplyses, at der arbejdes med muligheder for 
samlokalisering af P/O-kontoret og Borgerservicecentret i Valby. 


